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Berkenye Község Önkormányzat Képviselő-testületének

23. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2019. november 25-én megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: German József polgármester
Molnár Gábor képviselő
Sághy Krisztián képviselő
Somlói Zsolt képviselő
Székely András Sándor alpolgármester
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Varga Richárd Nógrád község polgármestere 2. napirendi pontnál
Molnár Mária könyvelő 3. napirendi pontnál
Less Krisztián a 4. napirendi pontnál
Árpás Károly érdeklődő

Napirend előtt:
Tájékoztató az elmúlt ülés óta végzett feladatokról

Napirend:

1./ SzMSz felülvizsgálata
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

2./ Közös hivatal működése
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

3./     2019. évi költségvetés módosítása, 3/4 éves beszámoló
Előadó: German József polgármester

könyvelő

4./     Telkek közművesítése, víz és szennyvízberuházás 
Előadó: German József polgármester

Less Krisztián műszaki ellenőr

5./     Különfélék
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző
Beszámoló az elmúlt ülés óta végzett feladatokról, fontosabb eseményekről
UPC kábel, orvosi rendelő szolgalmi jog, útjelző tábla, közmeghallgatás időpontja

6./     Hatósági ügyek tárgyalása
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző



Hozott határozatok: 92/2019.(XI.25.) - 95/2019.(XI.25.)

Hozott rendelet: 7/2019.(XI.26.) rendeletét a 2019. évi költségvetésről szóló 1/2019.(III.02) 
rendelet módosításáról.

Zárt ülés volt.
Zárt ülésen hozott határozatok: 96/2019.(XI.25.) – 97/2019.(XI.25.)
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Less Krisztián a 4. napirendi pontnál
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German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt 17 óra 02 perckor megnyitja és javaslatot tesz a meghívóban szereplő 
napirendi pontok megtárgyalására.
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett.

Napirend előtt:
Tájékoztató az elmúlt ülés óta végzett feladatokról

German József polgármester:
Ez a negyedik 4 hetünk, így elmondhatjuk, hogy első hónapon túl vagyunk, lassan beáll a 
rendes működés, a mai napon is sok mindent fogunk megtárgyalni, mivel azonban most 
vendégeink vannak, a felmerülő kérdéseket a különfélék keretében beszéljük meg.

1./ SzMSz felülvizsgálata
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Székely András Sándor alpolgármester:
Mivel a képviselők közül mindenki nem tudta még áttekinteni a most érvényben lévő SzMSz-
t, javaslom, hogy annak felülvizsgálatát napoljuk el a következő ülésre.

Az elnapolással a képviselők egyhangúlag egyetértettek.

German József polgármester:
Mivel a könyvelő megérkezett javaslom, hogy a 3. napirendi pont megtárgyalásával kezdjük, 
hogy utána ő el tudjon menni.
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3./     2019. évi költségvetés módosítása, 3/4 éves beszámoló
Előadó: German József polgármester

Molnár Mária könyvelő

Molnár Mária könyvelő:
A napirend keretében egyrészt szó van arról, hogy a 2019. évre elfogadott költségvetési 
rendeletet módosítani kell a beérkezett pótelőirányzatok miatt.

A könyvelő ezután részletesen elmondta, hogy milyen tételek indokolták a módosítást. 
Válaszolt az ezzel kapcsolatban felmerült kérdésekre.

A testület ezután egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) elfogadta a 
rendelettervezetet, és ezzel megalkotta a 7/2019.(XI.26.) rendeletét a 2019. évi 
költségvetésről szóló 1/2019.(III.02) rendelet módosításáról. 
Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.
Rendelet 1 példánya jegyzőkönyvhez csatolva.

A könyvelő ezután részletesen elmagyarázta, hogy a 3/4 évi teljesítés bevételi és kiadási 
előirányzatai mit tartalmaznak, a teljesítést mi indokolta.
A polgármester megkérdezte a könyvelőt, hogy az év hátralévő részében van-e valamilyen 
intézkedésre szükség, mivel némely esetben túlköltekezés van. Segítséget kért a könyvelőtől 
a pénzügyi helyzet áttekintésére.

Molnár Mária könyvelő:
Különösebb intézkedésre véleményem szerint nincs szükség, visszafizetési kötelezettség nem 
áll fenn.

A könyvelő ezután elmondta, hogy az év végéig milyen bevételek várhatóak, és milyen 
számlákat kell kifizetni. Kitért arra is, hogy a december, január és február a legnehezebb 
pénzügyi szempontból, mert ilyenkor a legszűkösebb a finanszírozás.
Felajánlotta segítségét a pénzügyi helyzet áttekintésére.
Elmondta azt is, hogy ők a könyvelők, csak a tényadatokat látják, amikor a felhasználás már 
megtörtént. A jelenlegi likvid helyzetet nem tudja megítélni, ha szükséges, likvid hitelt kell 
felvenni.
Tájékoztatta arról is a képviselőket, hogy az elszámolással valószínűleg nem lesz baj, inkább 
kicsivel többet kell költeni.
A jegyző kérdésére válaszolva elmondta, hogy véleménye szerint az óvodánál sem kell 
visszafizetni, mert a tervezett kiadások magasabbak, mint az állami támogatás.

Székely András Sándor alpolgármester:
Vannak mínuszos tételek, pályázati, telekből 5 millió, ez nekem aggodalmat okoz.

Szóba került az is, hogy az önkormányzat az EFOP pályázattal kapcsolatban nem tud fizetést 
megelőlegezni, ha nem érkezik pénz, nem lehet a fizetéseket átutalni.

A napirendhez kapcsolódóan szóba került még, hogyan történik majd a 2020-as évi 
költségvetés tervezése. Elhangzott az is, hogy a temetővel kapcsolatos pályázati támogatás a 
számlára megérkezett.
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Molnár Mária könyvelő:
Úgy érzem válaszoltam minden kérdésre, az önkormányzat költségvetése elég bonyolult, nem 
lehet könnyen áttekinteni, az első nekifutást megtettük. A 3/4 éves tájékoztatásról nem kell a 
testületnek határozatot hozni.

Molnár Mária 17 óra 55-kor távozott az ülésteremből.

17 óra 58 perckor megérkezett az ülésterembe Varga Richárd polgármester és Árpás Károly 
érdeklődő.

2./ Közös hivatal működése
Előadó: Árpásné Schlenk Judit jegyző

Varga Richárd Nógrád Község Polgármester bemutatkozott a képviselő-testületnek.

German József polgármester elmondta, hogy a polgármester úr szeretné, ha a közös hivatal 
székhelye áthelyezésre kerülne Nógrádra. Elhangzott, hogy az előző polgármesterek közti 
együttműködés nem volt rendezett és rendszeres, a két testület nem dolgozott össze, nem volt 
érdemi kommunikáció. December elején lejár a 60 nap, döntés kell szülessen az ügyben.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az állami támogatás egy képlet alapján történik, melyben sok minden van benne, pl. a
lakosságszám képlete is, ez alapján dől el mennyit finanszíroz a közös hivatalra. Ez az összeg
5.450.000 Ft támogatás lesz a jövő évben, fejenként 7,57 főre.

Különféle jogcímen kapnak támogatást az önkormányzatok, pl. üdülőhelyi feladatokra, 
közutak fenntartására, köztemető fenntartására, zöldterület gazdálkodásra, közvilágításra. Az 
önkormányzatok arra is kapnak korrekciót, hogy mennyi az iparűzési adóerőképességük. 
Berkenyén ez magas, ezért elvesznek támogatást. Ha a székhely Nógrádon lesz, maga a 
hivatali támogatás ugyanennyi lenne, de a korrekcióval plusz pénzt kapna a település, mert 
alacsony az iparűzési adóerőképessége. A közös hivatalra kapnánk, de nem a normatívára, 
hanem mint kiegészítő támogatás a közös hivatalra vonatkozóan.

German József polgármester:
Szeretnék tájékoztatást kapni arról, hogy eddig milyen tényleges költségmegosztás volt a két 
település között, mi volt az arány.
Ha megállapodunk a székhely áthelyezéséről, akkor Nógrád az esetleges plusz korrekciót meg 
kell hogy ossza, hogy mindketten jól járjunk. 

Elhangzott, hogy a települések között jelenleg a hivatal ügyében megállapodás van amit 
módosítani kell, és pontosítani a jövőbeni együttműködést.

A jelenlévők ezután hosszasan beszélgettek a hivatali működésről, finanszírozásról.
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Székely András Sándor alpolgármester:
Részletesen fel kell mérni, hogy milyen feladatokat kell elvégezni a székhely áthelyezéssel 
kapcsolatban, azokat ütemezni kell. December elején dönteni kell, utána pedig részletesen 
megbeszélni, hogy működjön ténylegesen a hivatal.

Mindkét polgármester támogatta, hogy a pénzügyi feladatok koncentrálva legyenek Nógrád 
településen ellátva.
A jelenlévők még beszélgettek arról, hogy a finanszírozás során mire lehet majd több pénzt 
fordítani, és hatékonyabbá tenni a működést.
A polgármesterek felkérték a jegyzőt, hogy az elhangzottaknak megfelelően dolgozza ki az 
elfogadáshoz szükséges iratokat a következő ülésre.

Varga Richárd polgármester ezután 18 óra 45 perckor távozott az ülésteremből.
A polgármester szünetet rendelt el.

Less Krisztián műszaki ellenőr 18 óra 56 perckor bejött az ülésterembe.

4./ Telkek közművesítése, víz és szennyvízberuházás 
Előadó: German József polgármester

Less Krisztián műszaki ellenőr

A napirend keretében Less Krisztián műszaki ellenőr részletesen beszámolt az új telkek víz és 
szennyvízberuházásának jelenlegi állásáról. Arról, hogy az ivóvízrendszer várhatóan 
rövidesen megépül, a szennyvíz megvalósítás időjárás függő.
Less Krisztián vállalta, hogy a továbbított iratok alapján megnézi, hogy szükséges-e az 
átemelő, kell-e oda irányítástechnika, ha igen annak mennyi a díja, meg kell-e kötni a 
szerződést a Markó-Szoft Kft-vel.

Elhangzott, hogy az anyagokat leltározni kellene, azokat télre letakarni, ügyelni nehogy 
sérüljenek, és magánterületre kerüljenek elhelyezésre. 
Elhangzott az is, hogy az ivóvízberuházással kapcsolatban a magántelkekre is beálltak, de ott 
nem fizettek.
A műszaki ellenőr és Sághy Krisztián képviselő is kifejezték azon szándékukat, hogy a 
terveket át akarják nézni, hogy a beruházás a tervek szerint valósuljon meg.
A polgármester kérte a műszaki ellenőrt, hogy a beruházást folyamatosan kísérje figyelemmel, 
és szükség esetén jelezze ezt feléje.

Less Krisztián 19 óra 24 perckor távozott az ülésteremből.

5./ Különfélék
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

A napirend keretében a polgármester beszámolt az iskola ügyében tartott megbeszélésről, a 
polgárőrség szervezéséről.
Szólt arról, hogy a téli felkészülés keretében a szerződés megkötésre került, sót kell rendelni.

German József polgármester:
Nagyon fontosnak tartom, hogy legyen az önkormányzatnak gondnoka. Sikerült találnom egy 
megfelelő személyt Czerman József személyében, őt heti 20 órában alkalmaznánk.
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A képviselőtestület az alkalmazással egyetértett és egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozat született.

92/2019.(XI.25.) számú képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatja, 
hogy Czerman József 2641 Berkenye, Kossuth u. 2/2. szám alatti lakos 
az önkormányzatnál gondnokként alkalmazásra kerüljön heti 20 óra 
időtartamban.
A testület felkéri a polgármester, hogy a gondnok alkalmazásának 
költségeit 2020-ra tervezze be.
Határidő: folyamatos és értelemszerű
Felelős: polgármester

A polgármester ismertette elképzeléseit a karácsonyi díszkivilágítással kapcsolatban.

Szó esett arról is, hogy a nemzetiségi önkormányzattal közösen a művelődési házban a fiatalok 
részére ifjúsági klub lesz kialakítva.
A polgármester nagyvonalakban ismertette a falukarácsony programját, a tervezett időpontját 
és tájékoztatást adott a bölcsődei pályázat állásáról.

Az UPC kérelmét a testület helyszíni bejárást kérve elnapolta.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az orvosi rendelő építésével kapcsolatban készült egy szolgalmi jogra vonatkozó vázrajz ami 
még nincs bejegyezve. Az ezzel kapcsolatos szükséges intézkedésről dönteni kellene ügyvéd 
megbízásával.

Az üggyel kapcsolatban a jegyző válaszolt a feltett kérdésekre, és térképen bemutatta a 
helyszínt.
Elhangzott az is, hogy a szennyvízcsonk azon a területen található, amely nem az 
önkormányzat területe, és ahol parkoló lett kialakítva. Az üggyel kapcsolatban olyan álláspont 
alakult ki, hogy a testület tagjai nem támogatják a szolgalmi jog bejegyzését, hanem a 
bejárattal, és a parkolójával érintett területrészt meg kívánják vásárolni a tulajdonos Berkenye 
Faluszövetkezettől.

A képviselőtestület a témával kapcsolatban egyhangúlag (5 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozatot hozza.

93/2019.(XI.25.) számú képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Berkenye 
63/1 hrszú terület azon részét, amelyen az orvosi rendelő megközelítése 
történik, valamint a szennyvízcsonk van elhelyezve, és a parkoló 
megépítve, meg kívánja vásárolni a tulajdonostól, Berkenye 
Faluszövetkezettől.
A testület felkéri a polgármestert, hogy az ügyben folytasson tárgyalást 
a tulajdonos képviselőjével, és arról a testületet tájékoztassa. 
Határidő: 2020.01.30.
Felelős: polgármester
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Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A testületnek minden évben közmeghallgatást kell tartania. Erre decemberben kell sort 
keríteni.

A képviselőtestület megbeszélte az időpontot, és ezután egyhangúlag (5 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozat született.

94/2019.(XI.25.) számú képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete 2019. 
december 12-én 16 órakor közmeghallgatást kíván tartani.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a közmeghallgatásról a 
lakosságot hirdetmény formában tájékoztassa.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester

Somlói Zsolt képviselő 20 óra 01 perckor távozott az ülésteremből.

A napirend keretében szó esett még a MÁV területek átvételével kapcsolatban kapott 
tájékoztatásról.
Szó volt arról, hogy a kátyúzásra kapott ajánlat nem megfelelő, további pontosított ajánlat 
bekérése szükséges.
Elhangzott az is, hogy kéréssel fordultak az önkormányzathoz a Málna-köz utca feltűntetése 
ügyében.

Székely András Sándor:
Én megnéztem több alkalmazást is, szerintem jól fel van tűntetve, és megközelíthető a Málna-
köz utca. Tájékoztató táblák azonban több helyre, a villaparki részre is kellenének. Azonban 
az idei évben erre már nincs pénz, mert azt külön kellene megcsináltatni, és ajánlatot kérni, ez 
pénz kérdése.

A képviselőtestület állást foglalt abban, hogy a jövő évben ajánlatot kérnek be útjelző táblák 
elhelyezése ügyében.

Székely András Sándor:
Nyilatkozom arról, hogy az alakuló ülésen a 85/2019 határozattal részemre megállapított 
99.500 Ft összegű tiszteletdíjról, és 14.925 Ft költségtérítésről az október, november és 
december hónapok tekintetében lemondok. Lemondásomat írásban is megerősítem, és kérem 
az összeget a szükséges folyó kiadásokra fordítani.

A lemondást a testület egyhangúlag (3 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozattal fogadta el.
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95/2019.(XI.25.) számú képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának Képviselő-testülete tudomásul 
veszi Székely András Sándor alpolgármester 2019. évre járó 
tiszteletdíjának és költségtérítésének lemondását.
A ki nem fizetett összeget az önkormányzat működési kiadásaira kell 
fordítani.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester

Székely András Sándor személyes érintettség miatt nem vett részt a szavazásban.

A képviselőtestület ezután a 6. napirend, hatósági ügy tárgyalásával zárt ülésen folytatta 
munkáját.

Árpás Károly érdeklődő 20 óra 28-kor távozott az ülésről.

Kmf.

German József Árpásné Schlenk Judit
polgármester                                                 jegyző
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